



SET OFF INTO THE FUTURE

Annual Press Conference | 24th February 2021

في سنتها السنة المالية 2020 الفينترسال دِيا" تحقق نتائج إيجابية رغم التحدّيات

الزملاء الأعزاء،

تسعدنا للغاية مشاركتكم في المؤتمر الصحفي السنوي الافتراضي لشركة فينترسال دِا. ونرفق إليكم ملخصاً إخبارياً عن مؤتمرنا الصحفي.

كاسل/ هامبورغ – استطاعت شركة "فينترسال دِيا" إنهاء السنة المالية الماضية 2020 بنتيجة إيجابية وديناميكية تشغيلية قوية في الربع الأخير من العام ذاته على الرغم من التحديات الصعبة التي واجهته الأسواق. فقد رفعت شركة الغاز والنفط المستقلة الرائدة في أوروبا إنتاجها إلى أكثر من 650 ألف برميل من النفط المكافئ يومياً في الأشهر الثلاثة الأخيرة من السنة المالية 2020، وهو أعلى مستوى تمّ الوصول إليه منذ اندماج شركتيّ "فينترسال" و"دِيا" قبل نحو عامين.

وخلال كلمته في المؤتمر الصحفي السنوي الافتراضي للشركة، قال ماريو ميهرن، الرئيس التنفيذي للشركة: "لا رَيْبَ في أن التحدّيات التي هيمنت على العام المنصرم 2020 كانت صعبةً على الجميع، بيدَ أنني فخور، في المقابل، بالنهج الذي تبنيناه في فينترسال دِيا لمواجهة تلك التحدّيات. لقد اتخذنا إجراءات مبكّرة وحاسمة منذ بدء انتشار جائحة كوفيد-19 كي نضمن سلامة جميع أفراد طاقم عملنا من جهة، ولضمان استمرارية أعمالنا من جهة أخرى؛ ما مكّن الشركة من تخطّي عام عاصف بالتحدّيات وهي في وضع قوي".

في مايو 2019، أنجزت عملية الاندماج بين "فينترسال" و "ديا"، لتنبثق عنهما فينترسال ديا. وألمح ميهرن إلى أهمية هذه الخطوة، بقوله: "نحن في الاتجاه الصحيح، وقد حققنا التكامل بشكلٍ أسرع، وبمعدّلات توفير في التكاليف تطابق المتوقّع تماماً". وتمكّنت الشركة من خفض تكاليف الإنتاج التي كانت منخفضة في الأساس وفق معايير الصناعة بنسبة 8% إضافية؛ ليصل بذلك سعر إنتاج البرميل الواحد من النفط المكافئ إلى 3.5 يورو. وفي المحصلة، بلغت قيمة العوائد التي حققتها فينترسال ديا في عام 2020 1.6 مليار يورو قبل احتساب الفوائد والضرائب والاستهلاك وإطفاء الدين والاستكشاف EBITDAX (مقابل 2.8 مليار يورو في عام 2019)، وذلك على الرغم من التحديات المتعلقة بانخفاض أسعار الغاز والنفط.

في السنة المالية المنصرمة، أنتجت فينترسال ديا ما متوسطه 623 ألف برميل من النفط المكافئ يومياً في 13 دولة حول العالم (مقابل 617 ألف برميل في عام 2019)، محققةً بذلك هدف الإنتاج المحدد لعام 2020.



تعتمد محفظة الشركة على الغاز بنسبة 70%، وعلى النفط بنسبة 30%. وعلَّق ميهرن على ذلك قائلاً: "إننا في وضع جيد جداً من ناحية قدراتنا التنافسية".

لقد وضعت فينترسال دِيا لنفسها أهدافاً مناخيةً طموحة للمستقبل. وأوضح ميهرن: "نسعى إلى تخفيض صافي انبعاثات غازات الاحتباس الحراري الناتجة عن عملياتنا في الاستكشاف والإنتاج إلى مستوى الصفر بحلول عام 2030". كما ستقلل الشركة نسبة كثافة غاز الميثان في إنتاجها إلى ما دون 0.1% بحلول عام 2025.

لذلك ستستثمر الشركة في السنوات العشر المقبلة نحو 400 مليون يورو في زيادة كفاءة الطاقة، والإدارة الصارمة للانبعاثات، وإيجاد حلول صديقة للطبيعة. كما أنَّ فينترسال دِيا تعمل على تطوير تقنيات جديدة لتخفيض الانبعاثات الناجمة عن إنتاج الغاز والنفط واستخدامهما. وسيعنى قسم جديد في الشركة بموضوعيّ احتجاز [استغلال] الكربون وتخزينه، والهيدروجين بوصفهما موضوعين مهمّين للمستقبل.

وقد أطلقت فينترسال دِيا مشروعاً للتعاون البحثي في مجال الهيدروجين مع معهد كارلسروه للتكنولوجيا (KIT) من أجل تطوير ما يسمى بالهيدروجين الفيروزي. وأكّد ميهرن قائلاً: "مبادراتنا تشير إلى التزام واضح، وذلك لأننا مقتنعون تماماً بأنّ التحوّل إلى الطاقة النظيفة لا يمكن أن ينجح إلا عن طريق الغاز. وفينترسال دِياعلى دراية تامّة سواء بالغاز الطبيعي التقليدي أو بالهيدروجين".

وبوصفها شركة الغاز والنفط المستقلة الرائدة في أوروبا، تسهم فينترسال دِيا في توفير الطاقة بأسعار معقولة وحماية المناخ. وأوضح ميهرن: "لقد كان رسم التغيير واغتنام الفرص جزءاً لا يتجزأ من من المادة الوراثية لشركتنا على مدار الـ125 عاماً الماضية".

وأضاف: "على الرغم من استمرارية التعثّر، وحالة عدم الاستقرار في عامنا الجاري 2021، إلا أننا، ولو بشيء من التحفظ، ننظر إلى هذا العام بعين متفائلة". وتتوقع الشركة زيادة إنتاجها في 2021 ليبلغ ما بين 620 ألف و640 ألف برميل من النفط المكافئ يومياً. كما تتوقع أن تصل استثماراتها في الإنتاج والتطوير في عامنا الحالي إلى مبلغ يتراوح ما بين مليار و1.1 مليار يورو، أي أخفض بقليل عن استثمارات العام السابق. أما مخصصات عمليات الاستكشاف، فتتوقع الشركة أن تتراوح ما بين 2000 و250 مليون يورو؛ وهو ما يفوق قليلاً نفقاتها على هذه العمليات في عام 2020 (154 مليون يورو).

- يمكنكم هنا مشاهدة تسجيل المؤتمر الصحفي، وجلسة الأسئلة والأجوبة، فضلاً عن الاطلاع على ملخص بيانات الإنتاج في بلدان مختارة.

- ويمكن هنا الدخول إلى حيِّز علاقات المستثمرين. وهنا تجدون تقرير المستثمرين الحالي مع مجموعة شرائح، وتقرير السنة المالية 2020.

مع أطيب التحيات، ووافر الصحة للجميع..

ميشائيل زاسه نائب أول للرئيس الاتصال المؤسسى



Fiscal year 2020

Strong performance despite difficult environment

Dear Colleagues,

We are delighted about your participation at the virtual Annual Press Conference of Wintershall Dea. Below, please find a news text summarising the press conference.

Kassel/Hamburg. In a challenging market environment, Wintershall Dea ended the 2020 fiscal year with strong operational momentum in the fourth quarter. In the fourth quarter of 2020, Europe's leading independent gas and oil company increased its production to more than 650,000 barrels of oil equivalent per day (boe/d) – the highest level so far since the company's merger two years ago.

"2020 was undoubtedly a difficult year for everybody and I'm proud of the way that Wintershall Dea responded to the challenge. We took early and decisive action at the beginning of the pandemic to keep our colleagues safe and to ensure continuity of operations which have allowed the company to end an extremely challenging year in a strong position," said CEO Mario Mehren at the company's virtual annual press conference.

Wintershall and DEA merged in May 2019. "We are fully on track with integration and associated cost savings," Mehren said. The company also managed to cut its underlying production costs, which were already low by industry standards, by a further 8% to €3.5/boe. Wintershall Dea was therefore able to achieve a result in 2020 of €1.6 billion EBITDAX (2019: €2.8 billion), despite a challenging environment with low gas and oil prices.

In the past fiscal year Wintershall Dea, which is active in 13 countries, produced an average of 623,000 boe/d worldwide (2019: 617,000 boe/d), achieving its production target for 2020.

The portfolio for reserves and production continues to be focused on gas (70% gas, 30% oil). "This puts us in a very good, competitive position," Mehren said.

Wintershall Dea has set itself ambitious climate targets for the future. "We want to achieve net-zero greenhouse gas emissions in our upstream activities as early as 2030," Mehren explained. In addition, the company will reduce the methane intensity of its production to below 0.1% by 2025.

To achieve these targets Wintershall Dea is investing around €400 million in energy efficiency, strict emissions management, and nature-based mitigation solutions over the next ten years. The company is also working on new technologies to decrease emissions generated from producing and using gas and oil. A new department is dedicated to CC[U]S (Carbon Capture [Utilization] and Storage) and hydrogen, as they are such important themes for the future.

Wintershall Dea has already started a hydrogen research cooperation with the Karlsruhe Institute of Technology (KIT), to develop turquoise hydrogen. "Our initiatives demonstrate our clear



commitment. Because we firmly believe that the energy transition can only succeed with gas. And Wintershall Dea knows gas – both classic natural gas and hydrogen," Mehren emphasised.

As Europe's leading independent gas and oil company, Wintershall Dea is making its contribution to affordable energy and climate protection. "Shaping change and seizing opportunity has been part of our corporate DNA for the past 125 years," Mehren said.

"Looking ahead, 2021 will certainly be a year with continued high levels of uncertainty as well as volatility, and while we remain cautious, we look forward to an exciting year", said Mehren. The company expects to increase its production in 2021 (620,000 to 640,000 boe/d) and to invest €1.0 to 1.1 billion in production and development (capex), which is slightly below the previous year's level. Exploration expenditure is expected at €200 to 250 million, a slight increase on 2020 (€154 million).

Here you will find a <u>dedicated webpage for the Annual Press Conference</u> containing our factsheets on selected producing countries as well as background information and images. A recording of the virtual press conference including the Q&A session will be available here from Friday, too.

Click here to go to the <u>Investor Relations</u> area. Here you will find the current <u>Investor Release</u> with a <u>slide set</u> as well as the <u>Annual Report 2020</u>.

Best regards and stay healthy,

Michael Sasse

Senior Vice President Corporate Communications

About Wintershall Dea

Wintershall Dea is Europe's leading independent natural gas and oil company with more than 120 years of experience as an operator and project partner along the entire E&P value chain. The company with German roots and headquarters in Kassel and Hamburg explores for and produces gas and oil in 13 countries worldwide in an efficient and responsible manner. With activities in Europe, Russia, Latin America and the MENA region (Middle East & North Africa), Wintershall Dea has a global upstream portfolio and, with its participation in natural gas transport, is also active in midstream business.

Wintershall Dea was formed from the merger of Wintershall Holding GmbH and DEA Deutsche Erdoel AG, in 2019. Today, the company employs around 2,800 people worldwide from over 60 nations.

More information on the Internet at <u>www.wintershalldea.com</u> or follow us on <u>Twitter</u>, <u>Facebook</u>, <u>LinkedIn</u>, <u>YouTube</u> and <u>Instagram</u>.

www.wintershalldea.com



نبذة عن فينترسهال ديا

فينترسهال ديا هي الشركة المستقلة الرائدة للغاز والنفط في أوروبا، وتتميز بتاريخ عريق يمتد إلى أكثر من 120 عاماً من الخبرة كمشغل وشريك في جميع مراحل سلسلة القيمة الخاصة بالتنقيب عن النفط والغاز وإنتاجهما. تتخذ الشركة مقراً رئيسياً لها في كل من مدينتي كاسل وهامبورغ الألمانيتين، مكثفة أعمالها في التنقيب عن الغاز والنفط وإنتاجهما في 13 دولة حول العالم بفاعلية ومسؤولية كبيرتين. وبفضل أنشطتها في أوروبا وروسيا وأمريكا اللاتينية ومنطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، فإن فينترسهال ديا تمتلك محفظة عالمية في القطاع الأعلى من صناعة النفط والغاز؛ أي التنقيب والإنتاج، وكذلك تنشط أيضاً في القطاع الأوسط من هذه الصناعة من خلال إسهامها في نقل الغاز الطبيعي.

تشكلت فينترسهال دِيا من اندماج شركتيّ "فينترسهال" القابضة ذات المسؤولية المحدودة و "دِيا" (دويتشه اردول) المساهمة في عام 2019. ويعمل لدى الشركة حالياً ما يناهز 2800 موظف في أكثر من 60 دولة على النطاق العالمي.

يمكن الاطلاع على مزيد من المعلومات عبر موقعنا الإلكتروني www.wintershalldea.com، أو متابعتنا على "تويتر"، و"فيسبوك" و"لينكد إن" و"يوتيوب" و"إنستغرام".